
  1 (6) 
  
 
 
 

 Mötesanteckning 
 
 
 

 
 
 
 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEBB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

Typ av möte: Tillgänglighetsrådet 

Mötesdatum: 2019-09-23 

Plats: Jelgava, plan 0, Nacka stadshus 

 
Tillgänglighetsrådet Namn 
Ordförande  Malin Gunnesson 
1:e vice ordförande  Eva Öhbom Ekdahl 
2:e  vice ordförande  Maria Åberg 
Sekreterare  Josefine Bergström 
Enhetschef, Juridik- och kanslienheten Anders Fredriksson 
Enhetschef omsorgsenheten Elisabeth Axelsson 
Anhörigkonsulent Kerstin Benckert 
Kommunikatör Maria Arljung Gustafsson 
Astma- och allergiföreningen Stockholm sydost Kerstin Fagerström 
Astma- och allergiföreningen Stockholm sydost Ulrika Hallstrand 
DHR Nacka Värmdö Ken Gammelgård 
Föreningen HjärtLung Leif Öberg  
Föreningen Närståendecentrum Christine Matsson 
HRF Hörselskadades förening Nacka Värmdö  Monika Larsson 
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Nr Ärende Ansvarig 

1.  Omsorgsenheten informerar och svarar på föranmälda frågor. 
 
Aktuell information från omsorgsenheten 

• Utredning om kundval inom korttidstillsyn för 
skolungdomar över 12 år 

• Självmordsprevention: utbildningssatsning för medarbetare 
och ta fram rutiner för att hindra självmord 

• Systematisk uppföljning inom LSS 
• Implementering av IBIC 
• Förslag till höjning av checkbelopp (ersättning) för 

anordnare av boendestöd och ledsagar- och avlösarservice 
enligt LSS  

• Förslag om att införa kundval bostad med särskild service 
enligt LSS anordnare själv står för kontrakt av godkänd lokal 
och bostadsytor.  

• Under hösten planerar vi granska verksamheter inom daglig 
verksamhet enligt LSS och sysselsättning och bostäder med 
särskild service enligt SoL 

• Basutbildning neuropsykiatriska funktionsnedsättningar  
Våren 2020 med fokus på;  

• NPF – diagnoser, med styrkor och svagheter i vardagen 
• ADHD hos barn och unga vuxna 
• Lågaffektivt bemötande 
• Organisation – kunskap och lösningar för ett förebyggande 

arbete 
• Anhörigperspektiv och Erfarenheter inifrån 

 
Välfärdsteknik 

• Nacka kommun och Tieto har tillsammans fattat ett beslut 
att avsluta det pågående avtalet om välfärdsteknik. Projektet 
avslutas på grund av leveransförseningar samt att avtalet 
upphör, juni 2020. Avtalet omfattar mobila trygghetslarm, 
digital övervakning och digital påminnelse för personer med 
funktionsnedsättning samt äldre som bor hemma. 

• Avtal har ingåtts med en ny leverantör, Doro, om mobila 
trygghetslarm och digital tillsyn. De nya mobila 
trygghetslarmen installeras under september och digital 
tillsyn införs under hösten. Under tertial två har därför inte 
antalet kunder som använder välfärdsteknologi ökat men det 

Elisabeth 
Axelsson 
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beräknas öka under tertial tre då kunderna visar på stort 
intresse för välfärdsteknologi. 

 
Nacka kommun erbjuder möjligheten för kunder att själv välja 
bostad. Det är endast ett fåtal kommuner i Sverige som har ett 
sådant kundval. Ken ser problematik med kundvalet då det finns så 
få bostäder att välja på och att det då inte blir så mycket av ett val.  
 
Utbildning och fortbildning av personal som arbetar med personer med 
funktionsvariationer, npf 
Livgivarna Nacka/Värmdö 
Det har skapats en utbildning med start våren år 2020 som kommer 
att hållas i Nacka aula. Vilka föreläsare blir är på gång och ännu ej 
bestämt. De som kommer att bli erbjuden utbildningen är bland 
annat skolor, socialtjänsten, anordnare och utförare. Deltagarna i 
rådet tycker att det vore bra om stadsbyggnadsnämnden och 
föreningsrepresentanter också fick en inbjudan.  
 
Kerstin Lignell önskar en fördjupning av kommunikation och 
bemötande mot dem som lider av psykossjukdomar i 
utbildningsmaterialet. Elisabeth Axelsson tar till sig detta önskemål. 
 
Text inskickad av Kerstin Lignell: 
”Självklart skall de som anställs för att arbeta med personer med 
funktionsvariationer ha adekvat grundutbildning men det är också viktigt hur 
personalen bemöter människor med olika funktionsvariationer. Det är 
arbetsgivarens ansvar att se till att aktuell personal har dessa kunskaper och 
även får fortbildning. En del personer och deras anhöriga upplever att det finns 
brister i bemötande och förhållningssätt. Viktigt är att i utbildning/fortbildning 
ingår föreläsning genomförd av egenerfarna och anhörig/närstående (gärna i form 
av rollspel) som ger exempel på hur kommunikation sker och hur information 
kan tolkas ur olika perspektiv. 
 
Detta är skrivet utifrån "vår" målgrupp - personer med psykossjukdomar och 
liknande. Givetvis gäller principen alla med någon form av funktionsvariation”. 
 
Uppföljning – hjälpmedel i hemmet 
Vad har hänt med projektet? 
Nacka kommun och Tieto hade ett avtal som nu är avslutat. Nacka 
kommun har idag ett nytt avtal med Doro.  
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Svar: 
Det är cirka sju stycken som fått mobila trygghetslarm. 
På frågan var man söker hjälpmedel i hemmet svarar Elisabeth att 
det är hos sin handläggare man gör det. 
 

2.  Hur får vi in ett funktionshinderperspektiv i hela Nacka 
kommun 
Representanter från föreningarna att skriva ihop en text som rådet kan utgå 
ifrån. 
 
Eva Öhbom påpekar att det idag finns ett barnperspektiv inom 
kommunen. Ett förslag som skulle kunna läggas fram är att det även 
borde finnas ett tillgänglighetsperspektiv i samtliga tjänsteskrivelser.  
Ken Gammelgård håller med och anser att det bör finnas ett 
övergripande styrdokument som säger att alla nämnder ska ha ett 
tillgänglighetsperspektiv i sina verksamheter. 
 
Den 1 september fick Nacka kommun en övergripande stab. 
Eventuellt kan staben få ett större ansvar i tillgänglighetsfrågan.  
 

Christine Mattson, 
Ken Gammelgård, 
Carina Pahl, 
Jenny Malvatrix 

3.  Anhörigcenter informerar och svarar på föranmälda frågor 
Monika Larsson undrar om inbjudan till att ha utställning under 
seniordagen kan skickas ut till fler föreningar utöver PRO. Kerstin 
Benckert kommer att ta reda på det och ber om att få återkomma. 
Kerstin Fagerström har ett önskemål om att det ska stå att man ska 
komma parfymfri på inbjudan. 
 

• Bytt namn till anhörigcenter från anhörigstöd.  
• Utbildningar kring demens.  
• Drop-in varje måndag mellan kl. 10.00-12.00 i stadshuset.  
• Den 8 oktober föreläsning om dataspelsberoende.  
• Minimässa 16 oktober i Nackasalen mellan kl. 15.00-18.00.  

 
Christine Matsson anser att det bör stå information om hur man kan 
få hjälp av kommunen när man behöver lämna sin anhörighet för att 
närvara vid utbildning/föreläsning. Till exempel så kan man söka 
bistånd för avlastning om man behöver vara borta en särskild tid. 
Hon menar att många inte kan komma ifrån och därför missar 
möjligheten att närvara på utbildningar/föreläsningar.  
 

Kerstin Benckert 
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På Eva Öhbom Ekdahls fråga om föreläsningarna kan filmas och 
läggas upp på webben så svarar Kerstin Benckert att ingen hittills 
har gjort det. De flesta föreläsare vill inte bli filmade då de tar betalt 
för att hyras in och föreläsa. 
 

4.  Presentation av ny webbansvarig för nacka.se  
 
Maria Arljung Gustafsson vill gärna ha rådets hjälp med att trycka på 
vikten av en tillgänglighetsanpassad hemsida. Christine Matsson 
berättar om de testar som rådets deltagare varit med och tagit på vad 
man kallade ”funkissidan”.  Maria anser att fler kontinuerliga tester 
bör göras för att det ska leda till en förbättring av hemsidan. Hon 
önskar fortsatt kontakt med rådets deltagare. 
 
Jenny Malvatrix önskar att de event som publiceras på hemsidan 
innehöll mer information om tillgängligheten. Till exempel om 
lokalerna är rullstollsanpassade, etc. 
 
Kontaktuppgifter till Maria Arljung Gustafsson: 
maria.arljunggustafsson@nacka.se 
070-431 91 24 
  

Maria Arljung 
Gustafsson 

5.  Ingår tillgänglighet i planering av Nacka bygger stad? Bygger 
vi en stad för alla? 
Vem ansvarar för att tillgänglighet på alla sätt 
 
Frågan bordläggs till nästa möte eftersom ingen från 
exploateringsenheten var närvarande.  
 
Kerstin Fagerström frågar Eva Öhbom Ekdahl om hon haft tillfälle 
att ta upp punkt 12 från föregående möte den 13 maj på ett 
gruppledarmöte ännu. Punkten handlar om tillgängligheten vid 
byggarbetsplatser. Eva svarar att det har tagits upp och att de för en 
diskussion i ämnet. Vid upptäckten av någon byggplats som verkar 
farlig så ska man anmäla det på hemsidan eller via telefon. På så sätt 
får en ansvarig tjänsteman reda på det och kan åka ut till platsen för 
att se om den kan förbättra situationen. Det finns även en app som 
heter ”Felanmälan” i Nacka kommun. 
 

Någon från 
exploateringsen
heten 

mailto:maria.arljunggustafsson@nacka.se
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6.  Vi i HRF vill lyfta frågan om slingor och mikrofoner och hur använder man 
hörapparaten med slinga i lokalen. 
HRF 
 
Det är viktigt att man bygger slingor i möteslokaler. Lagen säger att 
lokaler som tar över 50 personer ska ha slingor enligt PBL. När man 
trycker av hörselapparaten för att lyssna på slingan så hör man inte 
vad som sägs utanför mikrofonen. Därför är det mycket viktigt att 
den som ställer en fråga och den som svarar pratar i mikrofonen. 
Det är även viktigt att slingor på plats fungerar. Vi ska få en ny 
möteslokal i föreningen och HRF vill veta hur exploatering har 
tänkt. 
 
Ken Gammelgård anser också att det är av vikt att slingorna 
fungerar. Hans upplevelse är att fem av sex konferensrum med 
slinga har haft ickefungerande sådana. Han anser att det ska finnas 
slingor i alla lokaler som kommunen har för medborgarna. Om det 
ska finnas en delaktighet för alla.  
 

Monika 
Larsson 

7.  Övriga frågor 
Askkopp 
Kerstin Fagerström har ett tips på en bra askkopp som Stockholms 
stad har köpt in och placerat på gator där man får röka. I och med 
utökat rökförbud så har mängden askkoppar minskat och fler 
fimpar slängs nu på marken. Kan Nacka kommun ta in dem också? 
(Ska fotot på askkoppen som Kerstin har mailat Heidi bifogas?) 
 
Önskan om en aktivitet med rådet 
Christine Matsson ber ordförande att se hur budgeten ser ut och om 
rådets deltagare skulle kunna göra något tillsammans.  
 
Uttalande  
Ken Gammelgård undrar om rådet kan göra något uttalande om 
tillgänglighet på webben. Eva svarar att det i så fall skulle kunna 
tillskrivas. Ken frågar rådet om de skulle vara intresserade av det. 
Svar ja. Anders formulerar ett kortfattat uttalande från rådet.  
  

 

  


